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Un Dumnezeu drept și plin de iubire (Osea)

 In acest studiu vom continua sa vedem maniera minunata prin care Dumnezeu vrea sa restaureze 
poporul Sau. Pentru aceasta in primul rand trebuie sa il constientizeze de faptul ca poporul are nevoie de 
ajutor, pentru ca nimeni nu poate sa fie vindecat daca nu accepta prima data ca este bolnav. Problema 
poporului Israel era plena incredere de sine si pierderea esentei religiei declarate. Asa ca Osea scrie ceea ce 
gasim scris in Osea 7,11-12:

" 11Ci Efraim a ajuns ca o turturică proastă, fără pricepere; ei cheamă Egiptul, şi aleargă în Asiria. 
12Dar ori de câte ori se duc, Îmi voi întinde laţul peste ei, îi voi doborî ca pe păsările cerului; şi-i voi  
pedepsi cum le-am spus în adunarea lor.  "

Trebuie sa remarcam faptul ca Efraim este Israel, Efraim a fost fiul mai mic al lui Iosif si purta 
numele unei semintii. Cum aceasta semintie era mai numeroasa, de multe ori se mentioneaza despre Efraim 
ca si simbol al lui Israel. Dar intrebarea este, care era problema lui Israel? Biblia spune ca este ca o pasare, 
dar in originalul evreesc, se intelege ca si o porumbita pierduta care zboara dintr-un loc in altul si se sperie 
tot mai mult datorita faptului ca nu gaseste ceea ce cauta. Problema lui Israel era ca vazand amenintarea 
dusmanilor, in primul rand a cerut ajutor Egiptului, apoi a cerut ajutor Asiriei, si in ciuda faptului ca cele 
doua natiuni au demonstrat ca nu se poate avea incredere in ele, ei au continuat ca sa se increada in propiile 
puteri. Daca liderii ar fi luat aminte la avertizarile profetice, ar fi stiut ca intr-o zi Asiria ii va invada. Dar in 
pacate , israelitii erau nimic mai mult decat tipica fiinta umana care privind nu vad si ascultand nu aud. 
Atunci Dumnezeu le spune ca ii va prinde ca intr-o mreaja si ii va da pe mana vrajmasilor. 

Aici este ceva care trebuie sa clarificam. Dumnezeu nu trimite nenorociri asupra poporului Sau, ia 
aminte la ceea ce spun, tot ce iti aduce suferinta, tot ce iti provoaca durere este inventia mintii dusmanului. 
Dumnezeu este un dumnezeu al lucrurilor bune. Dar scriitorul biblic le numeste judecati divine, sau pedepse 
divine, sau ura divina, su privire la consecintele deciziilor gresite ale fiintei umane. Dumnezeu este viata. 
Daca vrei sa traiesti in aceasta viata si sa te bucuri de ea ai nevoie sa fii in armonie cu Dumnezeul vietii, dar 
daca te departezi de acest Dumnezeu al vietii intri in mod automat in teritoriul mortii. Aceasta nu inseamna 
ca Domnul te trimite la moarte , nu, tu o alegi in mod voluntar, de aceea Dumnezeu spune: "Pun inaintea ta 
viata si moartea", si apoi sfatuieste "alege viata pentru ca sa traiesti tu si urmasii tai". 

Sa mergem la partea a doua a studiului Osea 10,11-13 spune:

" 11Efraim este o mânzată învăţată la jug, căreia îi place să treiere grâul, şi i-am cruţat gâtul său cel  
frumos; dar acum voi înjuga pe Efraim, Iuda va ara şi Iacov îi va grăpa. 
12Semănaţi potrivit cu neprihănirea şi veţi secera potrivit cu îndurarea. Desţeleniţi-vă un ogor nou! Este 
vremea să căutaţi pe Domnul, ca să vină şi să vă plouă mântuire.
13Aţi arat răul, aţi secerat nelegiuirea, şi aţi mâncat rodul minciunii. Căci te-ai încrezut în carele tale de 
luptă, în numărul oamenilor tăi viteji.  "

Simbolismul acestor versete este interesant. Dumnezeu compara Israelul cu o manzata cu care treiera 
pamanul secerat, adica vrea sa spuna ca este vorba de o viata umila, manzata poate lucra si manca in acelasi 
timp, dar profetul anunta ca este necesar ca Israelul sa fie asezat in jug cu alt animal si ca va ara pamantul 
dur. Si de ce aceasta lectie? Pentru ca poporul sa invete ce inseamna dreptatea. Aici gasim un gand profund. 



De multe ori noi trebuie sa cunoastem momentele in care viata nu ne iarta si sa intelegem ca fortele noastre 
nu reprezinta nimic. Adesea in viata spirituala trebuie sa cunoastem infrangerea si caderea, pentru a intelege 
ca fara Isus nu suntem nimic. Atat timp cat totul ne merge bine suntem tentati sa credem ca totul este bine 
datorita eforturilor noastre. Dar ce se intampla cand trebuie sa ari pamantul dur, iar sfortarile tale nu iti 
slujesc la nimic? Nu iti ramane deca sa te increzi in Dumnezeu si sa te arunci la picioarele Sale, iar aceasta 
este indreptatirea prin credinta in Dumnezeu. Nu exita indreptatire faca Hristos, a merge la Isus inseamna a 
accepta indreptatirea Sa. Si ce face Isus? Arunca la pamant slava umana si transforma din fiinta umana in 
ceva ce el singur nu poate sa o faca prin eforturi proprii. Aceasta se numeste indreptatire prin credinta. 
Aceasta fiecare dintre noi trebuie sa intelegem ce inseamna sa fim indreptatiti prin credinta. 

Sa trecem la partea a treia a studiului, iar aici vom vedea o alta imagine pe care profetul o foloseste 
pentru a arata dragostea lui Dumnezeu pentru poporul Sau. Osea11,1-3:

" 1Când era tânăr Israel, îl iubeam, şi am chemat pe fiul Meu din Egipt. 
2Dar cu cât proorocii îi chemau, cu atât ei se depărtau: au adus jertfe Baalilor, şi tămâie chipurilor idoleşti.  

3Şi totuşi Eu am învăţat pe Efraim să meargă, şi l-am ridicat în braţe; dar n-au văzut că Eu îi vindecam. "

In acest text Osea scoate in evidenta primii ani ai istoriei lui Israel. "Cand Israel era un tinerel eu l-
am iubit si din Egipt am chemat pe Fiul Meu."

Figura pe care Dumnezeu o foloseste aici, pentru a ilustra nerecunostinta, infidelitatea si rebeliunea 
fiilor Sai, nu este cea a unei sotii necredincioase, ci cea a unui fiu nerecunoscator. Cum s-a ingrijit 
Dumnezeu de Israel in desert? L-a scos din Egipt cu mana tare pentru a-l duce in pamanul libertatii. Dar in 
tot drumul parcurs poporul s-a aratat nemultumit, iar la cel mai mic moment mai dificil il uitau pe 
Dumnezeu facandu-si zei proprii iar acesta nu numai o data ci de multe ori, corpul lor iesise din Egipt dar 
inima lor nu, iar Dumnul ca si un Tata iubitor, le-a dat multe oportunitati, ii ridica de fiecare data ce cadeau, 
ii ingrijea in mijlocul temperiilor desertului.

O prietene ce ar fi cu mine si cu tine daca la prima noastra cadere Dumnezeu ne-ar fi abandonat? Noi 
suntem Israelul de astazi care alergam in urma dumnezeilor nostri, ne agatam de amintirile egiptene care ne 
leaga de viata anterioara, nu reusim sa scoatem sclavia pamantului egiptean din inimile noastre, dar 
Dumnezeu continua sa ne cheme fara sa oboseasca. El nu ne uita, in inima Lui exista o mare lupta pentru ca, 
consecinta naturala a pacatului este moartea. Moartea nu este pedeapsa lui Dumnezeu pentru pacatos ci este 
propia alegere a omului de a se departa de Dumnezeu si a intra pe terenul mortii si asa este natural ca omul 
sa moara pentru  ca a ales drumul mortii. Dar iata ce spune Osea 11,8-9:

" 8"Cum să te dau Efraime? Cum să te predau Israele? Cum să-ţi fac ca Admei? Cum să te fac ca 
Ţeboimul? Mi se zbate inima în Mine, şi tot înăuntrul Mi se mişcă de milă! 
9Nu voi lucra după mânia Mea aprinsă, nu voi mai nimici pe Efraim; căci Eu sunt Dumnezeu, nu un om. Eu 
sunt Sfântul în mijlocul tău, şi nu voi veni să prăpădesc "

Adma si Teboimul, aceste doua orase vecine a Sodomei si Gomorei care de asemenea au fost distruse 
prin foc, profetul vorbeste aici de distrugere si moarte care este consecinta directa a pacatului. 

Pe timpul Israelului in copil rebel trebuia sa fie incredintat autoritatilor si omorat cu pietre. Dar aici 
descoperim caracterul intelegator al inimii lui Dumnezeu. Chiar intreaba cum poate sa faca asa Dumnezeu 
cu fiul sau Israel? Daca Dumnezeu a distrus doua cetati pagane care nu au avut aceeasi ocazie ca si Israel sa 
fie invatati chiar de Dumnezeu, ce drept i-ar fi dat Israelului sa creada ca ar fi eliberat de pedeapsa,  de 
rezultatul firesc al comportamenului lor rau?  Nu exista un asemenea drept. Dar Dumnezeu spune " pentru 
ca eu sunt Dumnezeu si nu om". Acest fapt ii da dreptul lui Dumnezeu sa ierte, dar gandeste bine ceea ce 



spun, El are dreptul de a ierta, in schimb Israelul nu are dreptul sa fie iertat. Dumnezeu este Dumnezeu, 
Cuvantul si promisiunea Sa nu gresesc. Numeri 23,19:

" 19Dumnezeu nu este un om ca să mintă, Nici un fiu al omului, ca să-I pară rău. Ce a spus, oare nu 
va face? Ce a făgăduit oare, nu va împlini? "

Dumnezeu s-a responsabilizat sa salveze fiinta umana si o va face iar prin Osea prezinta preocuparea 
Sa " cum voi face acesta ?" si fara indoiala ca faca nici lui Israel si nici noua , a permis ca Domnul Isus sa fie 
pironit pe cruce ca si un delicvent, cu alte cuvinte, cel nevinovat a platit pentru cel vinovat si acest fapt ii da 
drept lui Dumnezeu sa spuna "Eu te iert". Domnul nu doreste moartea pacatosului ci doreste ca acesta sa se 
intoarca la El si sa isi marturiseasca pacatele. De aceea Dumnezeu cheama in mod repetat. Daca intr-o zi 
cineva se va pierde nu este pentru faptul ca Dumnezeu a obosit sa cheme ci pentru ca chiar el a obosit 
luptand cu harul divin, de aceea astazi este ziua vestilor bune, ziua salvarii. 

Marele conflict din inima lui Dumnezeu era ca omul a pacatuit si trebuia sa suporte consecinta 
pacatului, dar Eu iubesc poporul Meu si vreau sa il salvez, cum sa rezolv aceasta problema? Iar raspunsul a 
fost crucea pentru problema pacatului si a dragostei. Cum se poate salva cel pacatos? Numai indepartand 
pacatul,  si numai cineva curat si imaculat ca si Isus putea sa ea asupra Sa pacatul si sa plateasca pentru 
pacatele noastre.

Ajungem sa sfarsitul acestui studiul studiind capitolul 14 din cartea Osea. Numai acest capitolul 
poate sa fie tema de studiu chiar pentru un trimestru intreg. Este unul dintre cele mai pline capitole de 
dragoste si incurajare din toata Biblia. Numai acest capitol este capabil sa schimbe aparenta idee din Vechiu 
Testament ca Dumnezeu este un dumnezeu rau. 

Dar haideti sa vedem de unde rezulta aceasta idee a bunatatii lui Dumnezeu? Istoria poporului Israel 
este istoria umanitatii, Dumnezeu il gasim chemandu-l, iar oamenii fugind de el si distrugandu-se, si aceasta 
pentru ca pacatul distruge, dar minunat este ca in timp ce omul intoarce spatele lui Dumnezeu, El nu il 
abandoneaza ci permite ca propria viata sa il disciplineze, dar ramane credincios fagaduintelor facute, pentru 
ca el cand promite salvare, El salveaza. 2 Tim 2,13 spune:

" 13Dacă suntem necredincioşi, totuşi El rămâne credincios, căci nu Se poate tăgădui singur. "

 Sa vedem si Osea 14,1 :

" 1Întoarce-te, Israele, la Domnul, Dumnezeul tău! Căci ai căzut prin nelegiuirea ta.  "

Ce spune textul ca iti face pacatul? Sa te faca sa cazi la pamant , sa te darame si impreuna cu tine de 
asemenea visele tale, familia ta. Dar Glasul divin te cheama. Dar cum voi putea sa ma intorc? Nu te teme, 
priveste fagaduintele din versetul 2 si 3:

" 2Aduceţi cu voi cuvinte de căinţă, şi întoarceţi-vă la Domnul. Spuneţi-I: "Iartă toate nelegiuirile,  
primeşte-ne cu bunăvoinţă, şi Îţi vom aduce, în loc de tauri, lauda buzelor noastre. 
3Asirianul nu ne va scăpa, nu vrem să mai încălecăm pe cai, şi nu vrem să mai zicem lucrării mâinilor  
noastre: ,Dumnezeul nostru!' Căci la Tine găseşte milă orfanul. "

Iata ce va motiva fiul nerecunoscator si femeii necredincioase sa revina acasa este chiar primisiunea 
divina de iertare ce o gasim in versetele 4-7:

" 4Le voi vindeca vătămarea adusă de neascultarea lor, îi voi iubi cu adevărat! Căci mânia Mea s-a 
abătut de la ei! 
5Voi fi ca roua pentru Israel; el va înflori ca crinul, şi va da rădăcini ca Libanul. 
6Ramurile lui se vor întinde; măreţia lui va fi ca a măslinului, şi miresmele lui ca ale Libanului. 



7Iarăşi vor locui la umbra lui, iarăşi vor da viaţă grâului, vor înflori ca via, şi vor avea faima vinului din 
Liban.  "

Si care va fi rezultatul la atata dragoste? Versetul 8 raspunde:

" 8Ce mai are Efraim a face cu idolii? Îl voi asculta şi-l voi privi, voi fi pentru el ca un chiparos 
verde: de la Mine îţi vei primi rodul "

Sunt doua idei in acest verset. Prima este ca dragostea lui Dumnezeu cucereste inima rebelului 
Efraim iar El intreaba "ce am Eu de a face cu idolii?". Vedem cum in final dragostea invinge. Israel se 
intoarce la el si se arunca in bratele Sale si abandoneaza idolii. Aceasta abandonare a idolilor este un fruct 
dupa cum spune textul. De la cine sunt bunele rezultate, bunele fructe? De la Mine spune Dumnezeu. Tu nu 
trebuie sa incerci sa aduci, sa faci tu fructe, bune rezultate, tu trebuie numai sa ramai in butuc care este 
Hristos, accepta sangele Sau salvator, iar El prin Duhul Sfant va lucra roade in viata ta.


